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Protokół nr 4 z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej z dnia 20.04.2021 r. 

Program Posiedzenia: 
1.Omówienie uciążliwości zapachowej i hałasowej Zakładu Grupa Lotos S.A. 
2.Omówienie bieżącej działalności spółki Eksploatator - inwestycji planowanych na ten rok oraz 
sytuacji finansowej spółki. 
3. Wolne wnioski 
 
W spotkaniu uczestniczyli: 
- Przedstawiciele Grupy Lotos S.A.- p. Norbert Nijak, p. Mieczysław Broniszewski, p. Mirosław 
Buretta, p. Aneta Magnuszewska oraz p. Adam Pilecki. 
- Przedstawiciel WIOŚ p. Piotr Trybuszewski - Zastępca Naczelnika Wydziału Inspekcji 
- Prezes Spółki Eksploatator p. Jacek Kaszubowski 
- Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak, Zastępca Wójta p. Daniel Kulkowski, Kierownik Referatu 
Gospodarki Komunalnej p. Katarzyna Kwiatek oraz członkowie Komisji. 
 
Ad. 1.  
Na początku posiedzenia Komisji przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych gości oraz 
członków Komisji. Zanim rozpoczęto omawianie punktu pierwszego przewodniczący wyjaśnił, 
dlaczego wnioskował o spotkanie z przedstawicielami Grupy Lotos S.A. Chodziło o to, aby wspólnie 
omówić temat dotyczący uciążliwości zapachowej i hałasowej ze strony zakładu Rafinerii, na koniec 
być może wypracować takie stanowisko, które będzie dobre dla naszych mieszkańców i całego 
środowiska. Zakład Grupy Lotos znajduje się w części północnej naszej gminy granicząc z 
miejscowością Przejazdowo, a z Bogatką i Wiślinką dzieli go zaledwie 1-2 km, czyli oddziaływanie jest 
prawie bezpośrednie. Przewodniczący zadał pytania do przedstawicieli Lotosu, jaka jest skala emisji 
zanieczyszczeń do atmosfery - ilości, rodzaj i jakie mogą być negatywne skutki dla środowiska. 
Omówienie ostatniego raportu badania dotyczącego natężenia hałasu wykonywanego przez firmę 
TESMO. Budowa stacji tankowania wodoru - na ile jest ona bezpieczna? 
 
Jako pierwszy poprosił o możliwość wypowiedzi p. Mieczysław Broniszewski, który omówił 
działalność Grupy Lotos w sposób bardzo ogólny mówiąc o samej produkcji, okresach remontów czy 
awarii. O przedstawienie szczegółowych informacji o emisji zanieczyszczeń poprosił p. Mirosława 
Burettę, który w sposób dokładny określił rodzaje zanieczyszczeń oraz ilości, które trafiają do 
atmosfery. Zaznaczył, że normy, które zostały określone przez Marszałka w żadnym z rodzajów 
zanieczyszczeń nie zostały do tej pory przekroczone. Całe posiedzenie Komisji było nagrywane, będzie 
możliwość odsłuchania w celu uzyskania wszystkich informacji. Przewodniczący Komisji poprosił, aby 
na maila Urzędu Gminy zostały przesłane raporty dotyczące emisji zanieczyszczeń jako potwierdzenie  
dla wypowiedzi przez p. Mirosława Burettę - co zostało potwierdzone przez p. Mieczysława 
Broniszewskiego. 
 
Na drugie pytanie odpowiedziała p. Aneta Magnuszewska mówiąc, że wyniki raportu dotyczącego 
hałasu były wszystkie w normie. W czasie omawiania punktu dotyczącego uciążliwości hałasowej 
padło pytanie ze strony Komisji - jeżeli jest wszystko w normie to, dlaczego bywają dni, że czujemy się 
tak. jak byśmy byli blisko lotniska, gdzie startują samoloty odrzutowe i czy dysponują państwo 
wynikami badań z 25 i 26.03.2021r. Pan Mieczysław Broniszewski nie udzielił odpowiedzi na temat 
wyników z 25 i 26 natomiast stwierdził że ten hałas pochodził od pochodni, która ma za zadanie 
spalanie tych gazów, które w procesie produkcji nie zostały właściwie zagospodarowane i tych, które 



są odpadami niebezpiecznymi i muszą być spalone, aby nie zatruwać środowiska. Hałas taki duży jest 
wynikiem remontu lub krótkotrwałej awarii, czasami rzeczywiście się zdarza. Na co przewodniczący 
stwierdził, że takie sytuacje powinny być odnotowane w raportach, a nie udawać, że wszystko jest 
zawsze w normie, byłoby to uczciwe w stosunku do mieszkańców. 
 
Na pytanie trzecie w sprawie stacji tankowania wodoru odpowiedzieli panowie Norbert Nijak i Adam 
Pilecki. Stacja ma powstać przy ul. Benzynowej w niedalekiej odległości od kanału Rozwójki, stacja ma 
być bezpieczna, nie powinno być tym samym niepokoju mieszkańców.  
 
Z uwagi na kolejny punkt i krótki czas posiedzenia komisji przewodniczący podziękował za dyskusję, 
poprosił, aby można było kontynuować temat, ale już na kolejnym spotkaniu na terenie Zakładu 
Grupy Lotos. Pan Mieczysław Broniszewski zgodził się na taką prośbę, oczywiście zachowując 
wszystkie standardy w związku z pandemią. Przewodniczący na prośbę mieszkańców mieszkających 
najbliżej Grupy Lotos przy ul. Benzynowej złożył wnioski, aby rozważyć ponownie temat budowy 
niezależnego punktu badania czystości powietrza i natężenia hałasu, wykonania badania wody i mułu  
kanału Rozwójki i badania wód gruntowych. Pan Mieczysław Broniszewski udzielając odpowiedzi 
stwierdził, że Grupa Lotos posiada takie badania i może je przesłać, a jeżeli chodzi o kolejny punkt to 
na pewno trzeba dalej rozmawiać. Pani Wójt również podziękowała za tak liczny udział 
przedstawicieli Lotosu oraz przedstawicieli WIOŚ -u potwierdzając tym samym, że poruszane tematy 
są bardzo ważne i należy wspólnie szukać właściwych rozwiązań. 
 
Ad. 2.  
Drugi temat dotyczył spółki Eksploatator - działalności bieżącej, inwestycji zaplanowanych na ten rok i 
sytuacji finansowej. Spółkę reprezentował p. Prezes Jacek Kaszubowski i dyrektor techniczny p. 
Władysław Sobieniak. Jeżeli chodzi o bieżącą działalność spółka radzi sobie nieźle jak stwierdził 
prezes. Pandemia trochę krzyżuje plany, ale staramy się realizować założone zadania. Przy omawianiu 
bieżącej działalności Prezes nawiązał do zadań inwestycyjnych przewidzianych w wieloletnim planie 
modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. Przedstawił przykłady inwestycji z 
udziałem finansowym przez inwestorów, ale bez określenia konkretnej kwoty. Przewodniczący 
Komisji nawiązał do rozmowy telefonicznej z p. prezesem w temacie przesłania do członków Komisji 
Regulaminu w sprawie partycypacji w przypadku inwestycji wodno - kanalizacyjnych przez 
deweloperów i innych inwestorów. Prezes potwierdził, że prace nad regulaminem mają się ku 
końcowi i zostanie przesłany do Biura Rady jak będzie ukończony. Prezes zapewnił, że spółka będzie 
również zabiegała o środki z Narodowego Funduszu, które pozwolą z pewnością na przyśpieszenie 
realizacji wielu zadań. Jeżeli chodzi o sytuację finansową spółki to został wypracowany zysk na 
poziomie 600 tys. zł. Pani Wójt zaznaczyła, że powołanie spółki przez gminę miało za zadanie lepsze 
zarządzanie gospodarką wodno-kanalizacyjną, ale również możliwością odzyskiwania V-tu czego 
Urząd zrobić by nie mógł. Został też poruszony przez Komisję temat punktu zrzutu ścieków przy 
osiedlu Bystra. Chodzi o to, że unosi się nieprzyjemny zapach, o czym zgłaszają mieszkańcy i jest brak 
możliwości zrzutu ścieków z samochodów asenizacyjnych w soboty. Prezes poprosił, że do tego 
tematu odniesie się na kolejnym spotkaniu. Na tym skończono punkt drugi.  
 
Ad. 3. 
W punkcie wolne wnioski Radny Jerzy Kornacki zapytał, kto odpowiada za porządek na przystaniach 
kajakowych w tej chwili. Pani wójt odpowiedziała, że odpowiada Ośrodek Sportu i Rekreacji. Radny 
poinformował o nieporządku na przystani kajakowej dedykowanej Wiślinie i Dziewięciu Włók.  
 
Radny Jerzy Kornacki zapytał również, jak możemy wpłynąć na to, żeby po byłym PSZOK-u w Wiślinie 
nie znajdowały się nadal śmieci. Pani wójt podziękowała za zgłoszenie i poinformowała, że zostaną 
podjęte działania.  
 



Radna Krystyna Białek zgłosiła problem zapachowy ze zbiornika retencyjnego w Borkowie. Pani wójt 
poprosiła o zgłaszanie takich problemów na bieżąco, zadeklarowała podjęcie działań oraz 
poinformowała o planach przebudowy rowu pod Starogardzką.  
 
Radny Andrzej Chmielewski zapytał, kiedy będzie dostępny raport z realizacji programu ochrony 
środowiska za 2019-2020. Pani wójt odpowiedziała, że na sesji absolutoryjnej będzie składała 
sprawozdanie z realizacji wszystkich programów, a samo sprawozdanie zostanie Radnym 
dostarczone, gdy zostanie skończone.  
 
Na tym posiedzenie zakończono.  

 
Podpisy członków Komisji:       

                                                                                                        
1. Małgorzata Osowska  

2. Krystyna Białek                                           

3. Danuta Czerwińska                                     

4. Monika Ficek  

5. Jerzy Kornacki                                             

6. Marek Kowalski                                         

7. Krzysztof Paśko                                          

8. Szymon Benedyk                                     

9. Janusz Sampolski                                                

 
  
  


